



Schweden 2012, 77 Min., DCP, schwed. OF, engl. UT, dt. Kommentar
empfohlen ab 9

ISDRAKEN

DER EISDRACHE

THE ICE DRAGON



Martin Högdahl, geboren 1975 in Göteborg, studierte am Dramatiska Institutet in Stockholm und an der School of Photography and Film Directing (HFF) an der Universität Göteborg. Er hat bei über 40 Kurzfilmen Regie geführt. „Der Eisdrache“ ist

sein Spielfilmdebüt.

Martin Högdahl, born in 1975 in Gothenburg, studied at the Dramatiska Institutet in Stockholm and at the School of Photography and Film Directing (HFF) at Gothenburg University. He has directed more than 40 short films. "The Ice Dragon" is his feature film debut.

The faced-paced, rocking story of an eleven-year-old who can only rely on his inner power and imagination to find his place in the world. Mik has a far-out childhood in the major town of Stockholm - with a rock musician for a father, a brother who teaches him how to box and be afraid, and with a lot of capacity in his imagination for monsters and large, wild animals. However, his world is in dire threat when his father starts drinking again and his older brother gets involved with the police. The youth welfare office brings Mik to his aunt Lena in North Sweden. What feels like exile at first, soon develops into an action adventure involving a cat factory, his first love, and a ride on an ice dragon. But then the youth welfare office shows up again and tears Mik from his new home - straight into a "professional" foster family ... This adaptation of a youth novel by Mikael Engström has won several awards at various international festivals.

Die rasant-rockige Entwicklungsgeschichte eines Elf-jährigen, der nur inneren Kräften und Phantasien vertrauen kann, um seinen Platz auf der Welt zu finden. Mik führt ein abgefahrenes Kinderleben in der großen Stadt Stockholm – mit einem Rockmusiker als Vater, seinem Bruder Tony, der ihm das Boxen und Gruseln lehrt, und mit jeder Menge Platz für seine Phantasien von Monstern, großen Tieren und der Wildnis. Seine Welt ist aber jäh bedroht, als sein Vater mal wieder zur Flasche greift und der große Bruder sich mit der Polizei anlegt. Das Jugendamt bringt Mik zu seiner Tante Lena nach Nordschweden. Und was sich für ihn zuerst wie eine Verbannung anfühlt, entwickelt sich zu einem großen Action-Abenteuer mit einer Katzenfabrik, seiner ersten Liebe und dem Ritt auf dem Eisdrachen. Doch da kreuzt das Jugendamt wieder auf und reißt Mik aus seiner neuen Heimat – mitten hinein in eine „professionelle“ Pflegefamilie ... Die Verfilmung eines Jugendbuchs von Mikael Engström (dt: „Ihr kriegt mich nicht!“) gewann Preise bei verschiedenen internationalen Festivals.

MI 31.10.
16:45h
CS1

R: Martin Högdahl B: Petra Revenue nach dem Jugendroman von Mikael Engström K: Trond Heines D: Philipp Olsson (Mik), Vincent Grahl (Tony), Feline Andersson (Pi), Malin Morgan (Lena), Hampus Andersson (Oskar) P: Peter Hiltunen / Illusion Film AB WS: Delphis Films V: Polyband Medien